



جنيف
GENEVA

Ref: 3/22

Date: 05/01/2022

(Unofficial Translation)

The Permanent Mission of the Republic of Iraq to the United Nations Office at Geneva presents its compliment to the Secretariat of the United Nations, Office of High Commissioner for Human Rights, Special Procedures Branch, and with reference to the joint communication from Special Procedures under a reference (AL IRQ 3/2020) dated 3rd June 2020, has the honour to refer to inform the Branch that the Basra Criminal Court had sentenced to death Mr. [REDACTED] in accordance with the article 4/1 of Iraqi Anti-Terrorism Law, after an above-mentioned court found him guilty for killing Mr. Ahmed Abdul Samad and Mr. Safaa Ghali, journalists of Dijlah TV.

The Permanent Mission of the Republic of Iraq has further the honour to inform the esteemed Branch, that the aforementioned judgment gave the right to retain the personal right to claim compensation before the Civilian Court after the judgment becomes final status.

The Permanent Mission of the Republic of Iraq avails itself of this opportunity to renew to the Secretariat of the United Nations, Office of High Commissioner for Human Rights, Special Procedures Branch, the assurances of the highest considerations.



Geneva, 5th January 2022

**The Secretariat of the United Nations, Office of High Commissioner
for Human Rights, Special Procedures Branch, Geneva**





جنيف
GENEVA

Ref: 3/22

Date: 2022/01/05

تهدي الممثلة الدائمة لجمهورية العراق لدى مكتب الأمم المتحدة والمنظمات الدولية الأخرى في جنيف أطيب تحياتها الى أمانة الأمم المتحدة، مكتب المفوضية السامية لحقوق الانسان، قسم الاجراءات الخاصة، وبالإشارة إلى الاستبيان المشترك ذي العدد (AL IRQ 3/2020) بتاريخ 03 حزيران 2020، تتشرف بأعلام الأخير بان محكمة جنايات البصرة حكمت بالإعدام على السيد () وفقاً للمادة (1/4) من قانون مكافحة الارهاب العراقي، بعد ادانته من قبل المحكمة المذكورة أعلاه لقتل السيدين أحمد عبد الصمد، وصفاء غالي، صحفيين في قناة مجلة الفضائية. تتشرف الممثلة الدائمة لجمهورية العراق كذلك بإعلام القسم الموقر، بان قرار المحكمة المذكور أنفاً أعطى المدعي الشخصي الحق بالاحتفاظ بالمطالبة بالتعويض بعد اكتساب القرار الدرجة القطعية. تغتنم الممثلة الدائمة لجمهورية العراق لدى مكتب الأمم المتحدة والمنظمات الدولية الأخرى في جنيف هذه المناسبة لتعرب لأمانة الأمم المتحدة، مكتب المفوضية السامية لحقوق الانسان، قسم الاجراءات الخاصة عن فائق تقديرها واحترامها.



جنيف 05/كانون الثاني/2022

أمانة الأمم المتحدة، مكتب المفوضية السامية لحقوق الانسان،
قسم الاجراءات الخاصة

